

satisfaction with regard to the measures taken and the way in which they have been implemented,

The Trusteeship Council

Recommends that the administering Authority make available additional ex-German estates to the Chagga people as early as is compatible with the economic conditions of the Territory;

Recommends that the Administering Authority press forward with its land reclamation and development programme and any other measures it may deem necessary for the speediest possible solution of the problem of land shortage;

Invites the Administering Authority to keep it informed of the progress of the above-mentioned programme and of its effects on the development of the Chagga people;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Twenty-seventh meeting,
20 February 1950 (T/473).*

120 (VI). Petition from Mr. G. H. Wakefield concerning Tanganyika

Acting under Article 87 b of the Charter and in conformity with its rules of procedure,

Having examined at its sixth session the petition of Mr. G. H. Wakefield dated 7 June 1949 (T/Pet.2/74, T/Pet.2/74/Add.1 and T/Pet.2/74/Add.2), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Mr. J. E. S. Lamb as special representative,

Having considered that, in the light of the statement of the special representative of the Administering Authority, the petition submitted by the petitioner, as far as it contains an individual and personal request, lays before the Trusteeship Council a dispute with which the courts have competence to deal and which would normally be inadmissible in accordance with rule 81 of the rules of procedure for the Trusteeship Council,

Noting nevertheless that the petition also contains general grievances allegedly suffered by the community of Mauritian workers,

The Trusteeship Council

Decides to accept that part of the petition relating to these general matters;

Takes note of the assurances given by the special representative of the Administering Authority, namely, that individual contracts of Mauritian workers were unobjectionable and their treatment appropriate and comparable to that given to European employees, that some of the difficulties referred to in the petition resulted from the unco-operative attitude adopted by certain Mauritian workers, that these workers had

les Tchaggas se sont déclarés satisfaits des mesures prises et de la façon dont ces mesures ont été appliquées,

Le Conseil de tutelle

Recommande à l'Autorité chargée de l'administration de mettre à la disposition des Tchaggas, dès que la situation économique du Territoire le permettra, d'autres domaines ayant appartenu à des Allemands;

Recommande à l'Autorité chargée de l'administration de hâter l'exécution de son programme de défrichement et de mise en valeur des terres, ainsi que de toutes autres mesures qu'elle pourra juger nécessaires pour résoudre le plus rapidement possible le problème posé par la pénurie des terres;

Invite l'Autorité chargée de l'administration à le tenir au courant des progrès réalisés dans l'application du programme ci-dessus mentionné, ainsi que de son influence sur l'évolution des Tchaggas;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à la connaissance du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Vingt-septième séance,
20 février 1950 (T/473).*

120 (VI). Pétition de M. G. H. Wakefield concernant le Tanganyika

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant examiné, à sa sixième session, la pétition de M. G. H. Wakefield en date du 7 juin 1949 (T/Pét.2/74, T/Pét.2/74/Add.1 et T/Pét.2/74/Add.2), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui a désigné M. J. E. S. Lamb comme représentant spécial.

Ayant considéré que, compte tenu des explications du représentant spécial de l'Autorité chargée de l'administration, la pétition soumise par le pétitionnaire, pour autant qu'elle contient une requête personnelle et individuelle, soumet au Conseil de tutelle un différend qui relève de la compétence des tribunaux et qui serait normalement irrecevable aux termes de l'article 81 du règlement intérieur du Conseil de tutelle,

Constatant néanmoins que la pétition traite également de griefs généraux que le pétitionnaire prétend communs à l'ensemble des ouvriers mauriciens,

Le Conseil de tutelle

Décide de recevoir la partie de cette pétition qui traite de ces questions de caractère général;

Prend acte des assurances données par le représentant spécial de l'Autorité chargée de l'administration, à savoir que les contrats individuels des ouvriers mauriciens ne peuvent donner lieu à aucune critique et que ces ouvriers sont traités de manière satisfaisante et comparable au régime accordé aux employés européens, que certaines des difficultés signalées dans la pétition ont été provoquées par le manque de bonne

refused to take part in the formation of a Staff Council even after the visit of the Labour Commissioner of Mauritius and a member of the Legislative Council of Mauritius who was a prominent Mauritian Trade Unionist, and that a new form of contract is to be introduced;

Decides that no action by the Trusteeship Council is called for on this petition;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Twenty-seventh meeting,
20 February 1950 (T/474).*

121 (VI). Petition from Mr. Josef Ganzenhuber concerning Tanganyika

Acting under Article 87 b of the Charter and in conformity with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its sixth session the petition from Mr. Josef Ganzenhuber dated 10 September 1949 (T/Pet.2/83 and T/Pet.2/83/Add.1), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Mr. J. E. S. Lamb as special representative,

The Trusteeship Council

Considers that, in the light of the information furnished by the Administering Authority, the question raised in the petition relates to the implementation of the policy followed by the Administering Authority with respect to ex-enemy aliens formerly resident in Tanganyika which received the general approval of the Trusteeship Council in resolutions 5 (I) and 6 (I);

Decides that under the circumstances no action by the Council is called for on this petition;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Twenty-seventh meeting,
20 February 1950 (T/475).*

122 (VI). Petition from Mr. D. M. Anjaria concerning Tanganyika

Acting under Article 87 b of the Charter and in conformity with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its sixth session the petition from Mr. D. M. Anjaria dated 15 November 1949 (T/Pet.2/92), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Mr. J. E. S. Lamb as special representative,

volonté de quelques ouvriers mauriciens, que ces ouvriers ont refusé de participer à la constitution d'un conseil du personnel, même après la visite du Chef des services du travail de l'île Maurice et d'un membre du Conseil législatif de l'île Maurice, qui était un syndicaliste mauricien éminent, et qu'un nouveau type de contrat va être conclu;

Décide que cette pétition n'appelle aucune mesure de la part du Conseil;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Vingt-septième séance,
20 février 1950 (T/474).*

121 (VI). Pétition de M. Josef Ganzenhuber concernant le Tanganyika

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné à sa sixième session la pétition de M. Josef Ganzenhuber, en date du 10 septembre 1949 (T/Pét.2/83 et T/Pét.2/83/Add.1), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui a désigné M. J. E. S. Lamb comme représentant spécial,

Le Conseil de tutelle,

Considérant que, compte tenu des renseignements fournis par l'Autorité chargée de l'administration, la question soulevée dans la pétition a trait à l'application de la politique suivie par l'Autorité chargée de l'administration à l'égard des étrangers ex-ennemis autrefois établis au Tanganyika, politique qui a reçu l'approbation générale du Conseil de tutelle dans les résolutions 5 (I) et 6 (I);

Décide que, vu les circonstances, cette pétition n'appelle aucune mesure de la part du Conseil,

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Vingt-septième séance,
20 février 1950 (T/475).*

122 (VI). Pétition de M. D. M. Anjaria concernant le Tanganyika

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné à sa sixième session la pétition de M. D. M. Anjaria, en date du 15 novembre 1949 (T/Pét.2/92), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui a désigné M. J. E. S. Lamb comme représentant spécial,